
سلام امیدوارم حال و احوالتون خوب باشه من قصدم 
از نوشتن این مطلب اینکه که شاید بتونید با خوندنش 
کمی فکرتون رو از مسائل الان که به طرز عجیبی 

فکرمون رو مشغول خودش کرده دور کنیم.
 کرونا ! ویروس کرونا! تا حالا چقدر بهش فکر کردید 
مورد  در  داریم  زاویه هممون  کدام  از  بگم  بهتره  یا 
اینکه چقدر انسان از دست دادیم و مسائل اقتصادی 
و سیاسی کشور که داره واقعا مشکل ساز میشه فکر 
شاید  کنید،  نگاه  من  دید  از  شده  حالا  تا  می کنیم. 
این که حالا  آره فرصت؛ فرصت  کرونا یک فرصته، 
که وقتشو  دارید فکر کنید ببینید کجایین؛ کجای این  
کاراتون  به  بشینید  با خودتون چند چندین،  زندگی، 
فکر کنید برگردید عقب، به پشت سرتون نگاه کنید، 
کجا بودید الان کجایین. واقعا جاییم هستین؟ یا اینکه 
ببین کجا بودین و الان کجایین گیر کردین  چقدر 

اشتباه کردید!؟ قابل جبرانه واقعا اشتباه کردید؟ یا الان 
که نگاه می کنید میبینید شاید تو اون زمان و شرایط 
اشتباه بوده و الان به نظرتون این کار درسته ما آدم 
ولی  اشتباه  می گم  بهش  کنیم  می  کارها  خیلی  ها 
بعدها میفهمیم اشتباه نبوده که هیچ تجربه هم  به 
دست آوردیم میدونم شرایط تحمل  کرونا  سخته یا 
برای ما دبیرستانی ها. دبستانی ها و حتی دانشگاهی 
ها درس مجازی و یادگیری آنلاین راحت نیست ولی 
چرا از دید من بهش نگاه نکنیم و بگیم یه چالشه یه 
چالش خیلی سخت ممکنه تو مسیرش خیلی چیزای 
جبران ناپذیریو از دست بدین ولی بعدش شاید آفتابی 
باشه، آفتابی که اینقدر خوشگله که دلتون نمیاد از نگاه 
کردن  بهش دست بردارین همیشه همه چیزرا نمیشه 
یه  تا  بدین  از دست  رو  چیزیایی  یه  باید  داد  نجات 
چیزایی رو به دست بیارید معلم اقتصادم میگفت: برای 
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اینکه تجارتت پیشرفت کنه باید یه چیزایی رو از دست بدی نترس 
شجاع باش تو تجارت باید ریسک کرد برای موفقیت پس ریسک 
کنید. حالا وقتشه با دقت به گذشتتون نگاه کنید ببینید  مسیرتون 
درسته یا مسیر اشتباهیه، باید ببینید اگر اشتباهه تلاش کنید  و آدرس 
درست رو پیدا کنید و اگرفهمیدین  که آدرستون درسته تمرکزتونو 
بذارید روی مسیرتون نکنه برای اینکه زودتر به مقصد برسین میانبر 
بزنید با میانبرها گاهی مسیر اشتباه میشه و به جای اینکه نزدیکترتون 
کنه به مقصد از آن دورتون می کنه دیر رسیدن بهتر از هرگز نرسیدن 

است  بهش فکر کنید بزارید برامون یه چالش باشه تا یه مشکل.
امام سجاد)ع(  باعث رشد ما می شود.  گاهی چالش ها و مشکلات 
به سبب  خدایا  این گونه می فرمایند:  را  هفتم  دعای  پنجم  فراز  در 
دشواری های زندگی مرا از به جای آوردن تکالیف واجب و دستورهای 
مستحب باز مدار که اکنون گرفتاری طاقتم را از دست برده و دل و 
جانم آکنده از غم و اندوه گشته است و تو توانایی که تمام ناگواری ها 
و غم های مرا برطرف کنی. تقاضایم آن است که با لطف خود مرا 
به عافیت برسانی اگر چه لایق فضل و عنایت تو نیستم، ای صاحب 
عرش بزرگ.  از فراز از دعا می توانیم این درس را فرا بگیریم که 

کسی که گرفتاری ها طاقت او را به سر آورده و قلب او مالامال از غم 
و غصه است نمی تواند به وظایف خود به درستی عمل کند. زیرا توان 
او در مقابله با گرفتاری ها به اتمام رسیده و از هر گونه کار و عمل 
به تنگ خواهد آمد. اما عده ای در شرایط دشوار با وجود امتحان های 
بسیار سخت با ایمان و تکیه بر خدواوند سربلند بیرون بیایند. این 
افراد در این هنگام است که با بردباری به زمینه های  رشد دست 
می یابند. چنین افرادی پیوسته درد را بهتر از عافیت و فقر را بهتر از 
غنا می دانند. چرا که یگانه عامل رشد خود را در این ورطه هولناک و 
سهمگین دیده اند البته چنین اشخاصی بسیار اندکند و از نوادر روزگار 
به شمار می آیند همانند حضرت زینب)س( که پس از جریان عاشورا 
در اوج آن همه مشکلات و گرفتاری ها، با کمال قدرت در مقابل یاوه 
گویی های ابن زیاد خبیث فرمود »ما رایت الا جمیلا؛ جز زیبایی چیز 

دیگری ندیدم.«
  متشکرم ازتون که وقتتون رو  در اختیار من گذاشتین و برای یه 
مدت دیدتون رو عوض کردین و از دید  من نگاه کردین شاید باید 
گاهی اوقات دیدمونو عوض کنیم تا زندگی هم زاویه های قشنگش 

رو بهمون نشون  بده.
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